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§ 5   

Parkplan för Älvsjö   
Dnr 1.2.1.333-2016 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden beslutar att anta föreliggande förslag till 

parkplan för Älvsjö stadsdelsområde. 

 
Ärendet 

Den senaste parkplanen för Älvsjö antogs av stadsdelsnämnden 2008. 

Stadsdelsnämndernas parkplaner ska uppdateras med ett intervall på 

ca 10 år. Föreliggande plan har arbetats fram av 

stadsdelsförvaltningen och trafikkontoret 2015-2016. 

Syftet med parkplanen är bland annat att kartlägga behov av skötsel- 

och investeringsåtgärder för att bevara och utveckla parkernas 

karaktärer, samt vara ett underlag för det årliga budgetarbetet 

avseende drift och investeringar i parkmark. Föreslagen parkplan 

utgör ett viktigt planeringsdokument för både skötsel, investeringar 

och fysisk planering i ett stadsdelsområde med växande befolkning 

och därmed ökad användning av alla grönytor. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-09-26. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (C)  

Evy Kjellberg (C) anmälde ett särskilt uttalande angående parkplan 

för Älvsjö. 

 

9. Sjöängen 

Det är positivt att Sjöängen tagits med i Parkplanen och jag tycker att 

det gjorts en bra beskrivning av området. 

 

För att värna Brännkyrka kyrka anser Centerpartiet att en park med 

vattenspegel/fontän, rekreationsyta, boulebana, fruktlund samt 

odlingslotter anläggs närmast kyrkan och begravningsplatsen. 

I väntan på beslut om programområde Älvsjö Örby bör Sjöängen 

upplåtas för stadsodling och stadsbruksodling.  

 

Så länge man inte fattat något beslut om programområde Älvsjö Örby 

är det svårt att satsa några större summor på investeringar och drift av 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

20 OKTOBER 2016 

BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

”Sjöängsparken”.  

 

Förutom bollplanen, som oftast är upptagen, är det i dag svårt att 

använda ängarna. 

Det man kan göra, med början redan 2017, är att från vår till höst 

klippa en mindre gräsyta vid gång- och cykelvägen som går från 

Sjöängsskolan mot Mässan, på ”kyrksidan”.   

Med en välklippt mindre yta och 1-2 bänkbord skulle denna del av 

Sjöängen ge möjlighet till olika aktiviteter och en utmärkt mötesplats 

i avvaktan på en slutlig lösning. Fler stadsodlingar skulle även höja 

naturupplevelserna. 

   

Centerpartiet i Brännkyrka har under fyra års tid haft en miniodling i 

huvudsak blommor, här utefter gång-/cykelvägen. Trots sin enkelhet 

har den varit mycket uppskattad av människor som kommit förbi och 

pratat. Många cyklister tar denna väg, men min erfarenhet är att det är 

betydligt fler som flanerar, motionerar och vistas här än man tror.  

 

109. Bergtorpskärret  

Gräsklippningen är i dag differentierad, vilket gör att den mellersta 

gräsytan är oanvänd. Tidigare var denna plats uppskattad för 

brännbollsturneringar. Om möjligt bör man återgå att klippa även 

denna del.  

I parken finns även en skatebana som omges av buskage. Det finns 

ingen belysning här vilket gör att skatebanan inte kan användas i den 

utsträckning som önskas under den mörka årstiden. Ökad belysning 

gör också platsen tryggare. 

 

120. Älvsjöskogen 

Efter mer än 40 års arbete invigdes Älvsjöskogens naturreservat den 

18 september 2016. 

Centerpartiet har vid flera tillfällen framfört förslag för att göra 

Älvsjöskogens naturreservat så bra, inbjudande, välbesökt och 

tillgängligt som möjligt. 

 

Parkplanen tar upp fler av de förslag som Centerpartiet drivit och det 

är glädjande. Nämnas kan önskan om ekodukt samt att det bör 

undersökas om det lilla röda huset vid Korkskruven kan användas 

och bli ett naturrum. 

Mycket återstår och Centerpartiet fortsätter att arbeta för:   

 

1. Ekodukt 

Redan 1973 motionerade Centerpartiet i Stockholms fullmäktige om 

en över- eller undergång 

vid järnvägen, en ”ekodukt”, för att knyta ihop grönområdena på 
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respektive sida 

 

2. Tillgänglighet för alla 
Personer med funktionsnedsättning ska även kunna utnyttja skogen. 

P-platser för funktionshindrade och att de stora stigarna lätt kan nås 

med rullstol och rollator. 

 

3. Det lilla huset/”torpet” vid Myrvägen - Korkskruven 

Utred om huset kan bevaras och bli en tillgång som entrébyggnad vid 

reservatets södra entré t.ex. naturrum, klubbstuga för någon/några 

föreningar, ”utflyktsstuga” för stadsdelens förskolor. 

 

4. Eldning och grillning 
Centerpartiet anser att eldning och grillning enbart ska vara tillåtet på 

särskilt anvisade 

grillplatser.  

För att undvika eldsvådor och andra skador på naturen bör detta även 

gälla engångsgrillar. 

 

5. Skärmtak, bänkar, bord, anslagstavla 
Ett skärmtak, bänkar och bord vid de röda bodarna skulle bli en 

trevlig samlingspunkt för t.ex. förskolegrupper. Information om 

naturreservatet och en allmän anslagstavla kan även förläggas till 

detta område. 

 

6. Namn på stigar och grillplatser 

De större stigarna samt grillplatserna bör namnges.    

 

7. Skyltning 

a. Kulturhistoriska skyltar 

I Älvsjöskogen har det funnits skyltar med kulturhistorisk text och 

bilder av tecknaren och Älvsjöprofilen Ingvar Thorén. Skyltarna bör 

kompletteras och rustas upp och finnas väl synliga i reservatet.   

b. Välkomnande skyltar vid entréerna till skogen men även vid 

Älvsjö torg och resecentrum så att det blir lätt att hitta till reservatet. 

 

8. Toalett 
I stället för en permanent bajamaja i reservatet ser Centerpartiet andra 

tänkbara lösningar vilka bör utredas.  

 

 

 

 

 


